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Satiksmes drošība uzlabojas. Veloceliņš attīstās
Pēdējā laikā novada Dome ir saņēmusi 
virkni iedzīvotāju iesniegumu ar lūgumu 
uzlabot satiksmes drošību un organizāci-
ju uz novada ielām un ceļiem.  Vairumā 
gadījumu iemesls tam ir nevis tas, ka ielu 
un ceļu stāvoklis ir pasliktinājies, bet tieši 
pretēji – ir rekonstruētas vairākas ielas un 
tagad auto vadītājiem nav jālavierē starp 
bedrēm un tie ar saviem glaunajiem spēk-
ratiem var traukties neierobežotā ātrumā. 
Pagājušā gadā pašvaldība rekonstruēja 
Saules ielu Garkalnē. Šogad pēc centra-
lizēto kanalizācijas tīklu izbūves Pried-
kalnē un daļā Bukultu, saņemot pašval-
dības atbalstu SIA „Garkalnes ūdens” kā 
ūdenssaimniecības projekta attīstītājs 
ir pilnībā vai daļēji atjaunojis asfalta segu-
mu Ainavu, Liedaga, Viršu, Krastmalas, 
Senču sila, Lejasvīgantu un Kaiju ielās.

Otrs, vēsturiskais iemesls satiksmes 
drošības uzlabojumiem ir tas, ka agrāk 

attīstītāji attīstot ciematus visai maz bija 
domājuši par gājējiem un velobraucējiem.

Ņemot vērā visu iepriekš minēto, Domes 
vadība ir devusi akceptu, ka satiksmes 
drošības uzlabojumi ir veicami visā 
novada teritorijā, ievērtējot plānotās ielas, 
ceļus, veloceliņus utt.. Aicinām visus 
novada iedzīvotājus, uzņēmējus, iestāžu 
darbiniekus izteikt savus priekšlikumus, 
kas būtu veicam, lai uzlabotu satiksmes 
drošību un organizāciju.

Pēc tam eksperti apkopos visus priekšli-
kumus, izvērtēs tos un saskaņos ar A/S 
Latvijas Valsts Ceļi. Būs nepieciešams 
veikt Iepirkuma procedūru par attiecīgo 
ātruma ierobežotāju („gulošie policisti”) 
un ceļa zīmju izbūvi un uzstādīšanu.

Gundars Krievs, 
projektu un attīstības daļas vadītājs
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Langstiņi

Kā ierasts, šogad 24. aprīlī notika jau tradicionālais 
velobrauciens “Garkalne Ripo 2014”. Pasākums kā 
parasti notika Langstiņu ezera sporta laukumā. Pēc 
brauciena cilvēki atveldzējās ezerā un iespējams 
tur arī palika ilgāk, jo bija ļoti karsts. Pasāku-
ma programmā pirmo reizi notika badmintona 

turnīrs, kurš ieguva atsaucību un dalībnieki aktīvi 
piedalījās. Vēl bija velo maratons uz kuru bija ai-
cināti bērni. Vēlāk viesiem pasniedza zupu, notika 
Bārdas karaoke un uzstājās grupa Mozambika. 
Pasākums bija mierīgs un pozitīvās noskaņās. Liels 
paldies visiem, kuri bija aktīvi un piedalījās!   GNV

Veloceliņa turpinājums
cauri tunelim zem Vidzemes šosejas
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Garkalnes pasts Vidzemes šosejā 23 saimnieko jau 75 gadus

Komunikācija starp cilvēkiem pastāv jau 
no laika gala, lai arī sākumā tā nebija tāda 
kā mūsdienās, tomēr cilvēki atrada veidus 
kā pavēstīt citiem savas domas un sakā-
mo kaut vai bez vārdiem, sākumā  izman-
tojot skaņas, kustības, vēlāk jau mutiskus 
un rakstiskus ziņojumus.

Jau Indriķa hronikā minēti ziņneši, kurus 
XII gs. beigās izmantoja turīgie tirgotāji, 
augstākā garīdzniecība, cilšu vecākie un 
citi privileģētie sabiedrības slāņi.

Pasts - no itāļu valodas posito - novieto-
jums, vieta, no kuras sūtījums jāpārvieto; 
vieta, kur sūtījums jāpiegādā. 

Par pasta dibināšanas gadu Latvijā 
pieņemts uzskatīt 1632. gadu. Toreiz 
Zviedrijas karaļa ieceltais Vidzemes un 
Prūsijas pastmeistars Jēkabs Bekkers Rīgā 
noorganizēja regulāru publisko pastu, ko 
izmantoja tirgotāji un pārējie iedzīvotāji.

Kad 1847. gadā – Krievijas impērijas 
laikā – beidza būvēt Rīgas-Sanktpēter-
burgas šoseju, tās posms Rīga-Englārte 
(Ragana) kā taisna līnija gāja cauri mūsu 
tagadējam Garkalnes ciemam, kas toreiz 
bija meža teritorija. Ceļam bija noteik-
ta infrastruktūra – ik pa 10 km Šosejas 
mājiņa, ik pa 25 km Pasta stacija. Šāds 
vēstures liecinieks vēl joprojām mums ir 

Pirmā pasta ēka Vidzemes š. 18 Otrā pasta ēka Vidzemes š. 23

saglabājies Vidzemes šosejā 1 – toreiz tā 
saucās Rodenpoisas pasta stacija, tagad 
šeit ir veikals. 

Latvijas valsts nodibinātās pasta iestādes 
sāka darboties 1918. gada 26. decembrī.
Garkalnē pastu nodibināja ap 20. gadiem 
pagājušā gadsimtā.  Pastu dibināja Niko-
lajs Bērziņš , kurš agrāk kalpoja Krievijas 
cara Nikolaja II armijas sakaru dienestā. 
Pasts atradās Timermaņa īpašumā –  
Vidzemes šosejā 18, rietumu galā. 
1939. gadā, kad repatriējās baltvācieši, 
pasts pārcēlās uz bijušo Sajas māju Vidze-
mes šosejā 23. Un kopš tiem laikiem ir 
pagājuši jau 75 gadi.

Bet šogad, 13. jūnijā 18:00 aicinām uz 
Garkalnes vidusskolas iekšpagalmu vi-
sus, kas vēlas iepazīties ar pasta vēsturi, 
tā pakalpojumu klāstu agrāk un tagad, 
un teikt kādu labu vārdu cilvēkiem, 
kurus mēs gaidām kā labus draugus,  
jaunāko ziņu un vēstuļu piegādātājus.

 Un visi kopā mēs varēsim noskatīties 
un noklausīties Garkalnes vidusskolas 
skolēnu deju kolektīva un jauktā kora 
“Garkalne” koncertu. 

Pasākumu organizē:
Garkalnes vidusskola un 

J. Jaunsudrabiņa piemiņas istaba

Vairāk kā miljons jauni stikla zušu mazuļi Nojauktas Upesciema attīrīšanas iekārtas

Pārtikas drošības, dzīvnieku veselības un vides zinātniskais institūts „BIOR”, rīkojot atklātu konkursu, vei-
cis iepirkuma procedūru stikla zušu iegādei un izlaišanai Latvijas ūdenstilpēs. 9. maijā notika stikla zušu 
mazuļu ielaišana Latvijas upēs un ezeros, arī Garkalnes novadā. Eiropas Savienības Eiropas Zivsaimnie-
cības fonda finansētā projekta ietvaros Kurzemes un Pierīgas ūdenstilpēs, kopumā 39 vietās, tika izlaisti 
1 386 200  stikla zušu (Anguilla anguilla) mazuļu, lai papildinātu šo zivju daudzumu Latvijas ezeros un 
upēs, saskaņā ar Latvijas Nacionālo zušu krājumu pārvaldības plānu. 

Projekta „Ūdenssaimniecības attīstība Garkalnes novada Upesciema ciemā” ietvaros nojauktas vecās 
Upesciema attīrīšanas iekārtas. Turpmāk Upesciemā saražotos, centralizēti vai ar asenizācijas transporta 
palīdzību savāktos notekūdeņus nogādās uz attīrīšanu SIA „Rīgas ūdens” centrālajās NAI Daugavgrīvā, 
lai veiktu notekūdeņu attīrīšanu atbilstoši Latvijas reglamentējošo tiesību aktu un ES direktīvu prasībām, 
tādējādi likvidējot esošās Upesciema attīrīšanas iekārtas un to radīto smaku, samazinot vides piesārņoju-
mu un Upesciema zivju dīķu degradāciju.

Gatavojoties Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolas 9. klases pēdējam zvanam, 
skolas administrācija iegādājās vasaras 
puķu stādus, lai izdaiļotu skolas apkār-
tnē esošo puķu dobi un puķes sastādītu 
puķu podos.

Viss bija skaisti tikai īsu mirkli. Jo jau 
drīz vien pagājušajā nedēļā kāds Upes-
ciema puķumīlis katru nakti apciemoja 
mūsu skolu un sev līdzi ir aiznesis 
apmēram 12 visskaistākos puķu stādus. 
Un tagad puķu dobes izskatās bēdīgas. 
Skumji, ka šādi cilvēki dzīvo mūsu 
novadā. Lai skaisti zied šie ziedi Jūsu 
piemājas dārziņā vai rotā Jūsu mājas 
balkonu!

Skolas direktore Ilze Briņķe
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Galvenais mērķis ir aizbraukt galā un no klints nenokrist
Šoreiz intervija ir ar Robertu Cimmermani, Jāņa 
Cimmermaņa dēlu, manu bijušo klases biedru 
ar kuru nebiju redzējies vairākus gadus. Roberts 
nodarbojas ar antīku automobīļu restaurāciju.

M. Kā Tu esi nonācis līdz vecu un antīku automašī-
nu restaurācijai?

R. Tur laikam tēvam ir bijusi liela nozīme, jo 
viņam ir viens no tiem automobīļiem, kas pļavā 
redzams. Un tas jau ir no pamatīgiem aizlaikiem. 
Astoņdesmitajos gados uz darbu brauca dienu die-
nā. Tad, savukārt, viņš iestājās antīko automobīļu 
klubā. Pa muzeju es jau esmu no bērnības “vazāts”. 
Visos tajos automobīļos esmu sēdējis un tehniskās 
ģimnāzijas prakses es muzejā izgāju un vis kaut ko. 
Tad tas tā jau aizgāja, ka gribējās pašam automo-
bīli. Tad es sāku meklēt kaut ko tādu kā maziņu, 
maniem gadiem atbilstošāku. Beigās uzradās Ford 
Vairogs, kas nebūt nav tik maziņš, un ar to arī viss 
sākās.

M. Cik Tev pašam gadi bija, kad Tu tiki pie Vairo-
ga?

R. Šķiet kādi sešpadsmit?

M. Sešpadsmit gadi?

R. Vismaz es tā domāju. Protams, no sākuma tas 
bija uz tēva vārda...

M. Tad Tu piedalījies remonta darbos?

R. Jā, nu, cik tajā laikā es pratu un mācēju. Krā-
sošanu jau kopumā veicu es vienpersoniski. Tad 
tur visas izjaukšanas, krāsošanas, restaurēšanas, 
salikšanas – jā!

M. Kas ir vajadzīgs, lai uztaisītu vecu automašīnu 
kā jaunu?

R. Droši vien – pacietība. Nezinu, nekas jau tur 
tāds īpašs nav, man liekas, tas tā dabiski. Nav mana 
pirmā un pēdējā mašīna, esmu diezgan ilgi ar to 
nodarbojies, bet ja Tu es tā sācis un Tu īsti nezini, 
kas ir jādara, tad domāju ir tā pagrūti, jo es esmu 
sapratis, ka motors, salons un krāsošana, tie ir tie 
lielākie darbi tajā visā. Šie darbi ir lieli un, varbūt, 
dārgi, bet tas nav lielākais. Lielākais ir tie tūkstotis 
sīkumi no kuriem sastāv mašīna un, kuri ir jādabū 
viens ar otru kopā, jo tad, kad viņus noņem no 
mašīnas, pēc gada viņus grib uzlikt atpakaļ, viņi 
vairs tur neder. Jā, tā tas ir... (smejas) un neder. Jā 
tā tas ir, jocīgi, bet viņi tur neder. 

Otrkārt, savdabīgi, ka noņemtās detaļas no auto 
likās baigi skaistas un smukas. Tad, kad Tu esi 
smuki nokrāsojis, satapsējis, bļāviens,– viņa vairāk 
ne pēc kā vispār neizskatās. Tad tur viss ir jājauc 
ārā, jāpucē, skrūvītes jālaiko.

M. Kas tur notiek, vai tas deformējas laika gaitā?

R. Es nezinu – vienkārši tā ir. Grūti pateikt, cik 
viņa precīza ir vispār uzlikta “tajā laikā”. Un tagad, 
ja Tu gribi kaut kādus “moldiņus” sadzīt, lai viņi 
nav viens augstāk, viens zemāk – nu viņš neder..., 
ir vai nu augstāk, vai zemāk un neko Tu tur nevari 
izdarīt, ja tas nav pirms tam, pirms krāsošanas 
salikts un Tu neesi paskatījies, ka tas neder un 
tagad viss ir nokrāsots. Un ja tagad Tev kaut kas 
jāsit, jāvīlē – tas ir tas trakākais! Motors – jā, tas ir 
vienkārši, kaut kā jau uztaisa un nav tik traki.

M. Kāda ir tava sapņu automašīna?

R. Vai dieniņ, ak dievs! (smejas) Nezinu – ā, vispār 
zinu gan. Es gribētu kaut kādu trīsdesmito gadu 
vaļējo “sportinieku”.

M. Ar tām brillēm?

R. Brauca ļoti skaista mašīna, es nezinu, kas tā 
bija, bet filmā par Erkilu Puaro kapteinis Heistings 
brauca ar tādu vaļēju.

M. Vai tas nebija kaut kāds Ferrari? Vai Lotus?

R. Tas man liekas bija angļu. Lagonda vai kaut kas 
tāds.

M. Ko Tu domā par mūsdienu automašīnām?

R. Mašīnai ir jābūt uzticamai, lētai un praktiskai. 
Viss.

M. Kuras auto markas Tu vērtē augstāk?

R. Vai dieniņās, nu ikdienā man tā kā patīk ameri-
kāņi. Viņš ir plašs un ērts. Var daudz ko tādā salikt, 
salīdzinoši lēts. Lūk tā, jo ar Eiropas mašīnām, cik 
es esmu braucis, viņi nemāk taisīt salonus. Neērti 
tie saloni. Vismaz man tā šķiet, jo jaunāka mašīna 

ir, jo neērtāka tā paliek. Tur tā kā uz tādas tabure-
tes tu jūties, es nezinu, man nepatīk...

M. Kā Tu redzi savu pastāvēšanas iespēju, ja gadīju-
mā Pasaulē beidzas nafta?

R. Es nezinu, jāliek gāze vai jābrauc ar malku?

M. Vai Tu esi domājis par automašīnu, kas iet ar 
tvaika dzinēju vai malku?

R. Pagaidām nē.

M. Vai vispār tādas ir pieejamas tirgū?

R. Jā protams, kas tikai nav pieejams? Latvijā 
mums te tā liekas, ka nekā nav, bet paskaties Eiro-
pā, kā tas viss ir... Tie apjomi milzīgi. Var pilnīgi 
vis kaut ko, Jaunās tehnoloģijas – elektro automo-
bīļi un hibrīdautomobīļi, tas ir pagājušā gadsimta 
sākums, aizpagājušā beigas. Viss tas jau ir bijis. Visi 
tie kariešveidīgie braucamie bija ar elektromoto-
riem.

M. Kā Tu domā, vai Latvijā varētu ražot automa-
šīnas?

R. Ja Latvijā nebūtu tik alkatīgi cilvēki, tad es pie-
ņemu, ka tas jau būtu sācies, jo bija jau piedāvāju-
mi Jelgavā. Nu, bet tās cenas bija tik neadekvātas, 
ka..., liekas, tas bija BMW, kas pārcēlās uz Krieviju, 
un paši krievi arī “MAZ”u laikam gribēja taisīt. Tas 
viss atdūrās tādās naudās, ka var uzreiz nopelnīt 
piecsimt procentus.  Beigās jau tam visam jēgas 
nav. Alkatība ir milzīga, manuprāt.

M. Jā – pastāsti par savu otru nodarbošanos, cik 
es saprotu, tad Tu šos auto ekspluatē saistībā ar 
kāzām...

R. Jā, un arī šo, kurā mēs sēžam, tas varētu iet 
kāzās un tāpat arī baltais gaišais Daimlers.

M. Kā Tev liekas, cilvēki to novērtē?

R. Zini, kādreiz cilvēkiem gribējās Hummer vai 
kaut ko tādu, vai kaut kādus lielos limuzīnus. 
Šobrīd jau ir tā, ka novērtē gan, jā. Kaut kas ir 
mainījies domāšanā.

M. Kādas ir tās izjūtas, varbūt, viņi Tev ir ko 
stāstījuši?

R. Ir bijis tā, ka uzliek to mūziku fonā un meite-
ne brauc, no sākuma tā solīdi, bet pēc kāda laika 
izstiepjas un saka – tā sajūta tā kā filmā. Baigi 
feini! Vai arī gadījumi, ka nākošās dienas vakars un 
jābrauc mājās. Sākumā laulātie čalo, bet pēc mirkļa 
jau es piefiksēju, ka abi aizmiguši, tik atslābuši un 
laimīgi.

M. Kad jūti lielāku gandarījumu – pabeigt auto vai 
iepriecināt cilvēkus?

R. Pabeigt automašīnu, lai iepriecinātu cilvēkus. 
Zini, mūsdienās tās izklaides bieži ir tādas rupjas 
un brutālas, gribās kaut ko skaistu. Aizmirstam, 
kas ir ārpusē, kur cilvēki skrien uz darbu vai dar-
bojas, bet mēs esam šeit. Labi, tas beigsies, bet mēs 
esam šeit! Aizbrauc pie jūras, uztaisa pikniku tur, 
kaut ko vēl. Ja kāzās līdzi ir visi viesi, tad ir grūtāk, 
viņi prasa savu uzmanību un tad tas mazliet tā kā 
traucē. It īpaši tad, ja ir kādas 20-30 mašīnas aiz 
muguras. Tā ir baigā ņemšanās, bet ja mēs esam 
vieni ar mašīnu un, varbūt, vēl viena ir līdzi ar 
fotogrāfu, tad tādu pasakainu dienu var uztaisīt. 
Jā, protams, mazliet jāpiestrādā ir arī vedējiem, bet 
burvīgi!

M. Cik es saprotu, tad Tev tavs darbs Tev ļoti patīk?

R. Jā, teiksim, pavasarī, kad man jau ir noriebies 
skrūvēt, kad gribas iemest ar āmuru un viss man ir 
apnicis, esmu pārguris... Tad sākas kāzas, tad esmu 
tīrās drēbēs. Viss skaisti, sestdienas ir aizņemtas, 
bet pārējas dienas ir vairāk vai mazāk brīvas, ja 
viss ir kārtībā ar mašīnām, tad jau atkal patīk, jo ir 
noriebies mazgāt tās mašīnas. Pa nakti, pa tumsu 
es atvelkos mājās, no rīta pamostos un skatos. Visi 
logi izrādās strīpaini, nekas īsti no tā, ko Tu esi tur 
mazgājis nav izdevies. Jā, tad atkal gribās kaut ko 
skrūvēt. Tā tie darbi mazliet pamainās un atkal ir 
interesanti.

M. Pastāsti par savu “oldsmobīļu” ralliju, kurā Tu 
piedalies?

R. Jā – nu jau kādus astoņus gadus es apkalpoju 
vienu piecdesmito gadu sporta Jaguāru. Viens tāds 
auto sporta entuziasts dodas katru gadu uz Mon-
tekarlo sacīkstēm. Ar manu darba kolēģi mēs kā 
mehāniķi dodamies līdzi un apkalpojam auto. Tas 
teorētiski no ziemas aizņem trīs vai četrus mēne-
šus, kad es nodarbojos ar to auto, braucu sacīkstēs 
un tamlīdzīgi.

M. Kas tur notiek, kas ir šo sacīkšu galvenais 
mērķis?

R. Galvenais mērķis ir aizbraukt galā un no klints 
nenokrist. Tur tās lietas ir diezgan nopietnas, arī 
no mūsējiem ir nokrituši.

M. ..., un beiguši savu...?

R. Ja ir caurules, mašīnā tāds kā drošības rāmis, ja 
paveicas ar vietu, kurā nokrist, tad vēl nekas. Bija 
tur tā, palika ar kruķiem, bet bija ok. Ja gadās aiz-
migt, tad... Viss sākas ar to, ka dalībniekam iedod 
vietu, Eiropā kādā no pilsētām. Ir vairākas vecuma 
grupas un klases. Ir sava pilsēta, no kuras tā brau-
cēju kompānija startē. Tad ir Saules tipa brauciens 
un visi satiekas Monaco. Tas Saules brauciens ilgst 
divdesmit četras stundas no vietas. Ir iespēja tikai 
izkāpt no mašīnas un iepildīt degvielu, ja tuvojas 
kalniem, tad nomaina riteņus uz ziemai piemēro-
tiem, jo tas notiek janvāra beigās, februāra sākumā. 
Tas ir visštruntīgākais laiks, kāds tur var būt.

M. Kāpēc tas tā?

R. Tas jau tā vēsturiski ir. Ir jau simts, vai pat simtu 
pieci vai četri gadi tam rallijam. Šīs sacīkstes jau 
vēsturiski ir uz izturību. Pirmais posms, lai vispār 
pielaistu tām sacīkstēm, ir tās divdesmit četras 
stundas. Jābrauc par kalniem un ,ja Tu iemiedz, tad 
gadās...

M. Kādas ir vecākās un jaunākās auto mašīnas, kas 
tur piedalās?

R. Būtībā var piedalīties ar tām, kas tajos gados ir 
piedalījušās. Tu vari sākt jau ar gadsimta sākuma 
auto, kad ir sācies tas rallijs. Būtībā tā nav, jo tik 
vecus automobīļus pa sniegiem, sāli īsti negrib 
laist. Ir vasarās sacīkstes, kurās var braukt, ir tādi, 
kas brauc pat līdz pat deviņsimts ceturtajam.Uz šo 
brīdi Montekarlo mēs esam viena no vecākajām 
mašīnām, kas tur ir. Pārsvarā tur brauc septiņdes-
mito gadu mašīnas līdz astoņdesmitajam gadam. 
Tad, kad pasaules rallijam sākās B klase – tā trakā, 

ar 600 zirgu motoriem. Tos nelaiž tur iekšā, jo tur 
diezgan daudzi apsitās, un tāpēc tos astoņdesmito 
gadu autiņus tur negrib laist. Pēc tam ir rallijs, kurš 
velkas vēl 5 dienas.

M. Ar ko tas viss beidzas? Ar ballīti?

R. Jā, tieši tā – viesnīcā.

M. Kas arī ir sava veida pils..., kas ir nepieciešams, 
lai piedalītos šajā rallijā?

R. Automobīlis, ja ne savs, tad izīrēts, dalības mak-
sa un tad var braukt! Mehāniķus var līdzi ņemt vai 
neņemt. Tev piederētu laba mašīna un cīnītos par 
vietām un kaut ko sasniegtu. Remontēt tur mašīnu 
nedrīkst. Ja Tu gribētu remontēt mašīnu, tad drīkst 
remontēt trasē. Ja trasē auto remontē, tad Tu rēķi-
ni, ka Tu zaudē laiku. Visus aptuveni 3,5 tūkstošus 
kilometrus, maucot riktīgi tvaikā, pa kalniem, 
karsējot motorus un par serpentīniem. Vājprātā 
viss tur notiek. Tās sešas dienas jāiztur bez remon-
ta. Tas nav mūsdienu rallijs, kur Tu aizbrauc simts 
kilometrus, tev ir regrupiņas, tad dzer kafiju, bet 
Tev pārliek četrdesmit minūtēs jaunu mašīnu...

M. Un kā ar ēšanu, ēd pie stūres?

R. Tajās divdesmit četrās stundās Tev ir viena ēša-
nas pauze vienā cietoksnī, kurā Tev iedod zupiņu, 
maizi un Tu mauc tālāk, tas ir arī viss.

M. Liels paldies! Novēlu Tev tikt pie kāda veca Lo-
tus, McLaren vai Ferrari – kolekcijai. Tik es nevaru 
iedomāties, kā Tu to varētu ekspluatēt.

R. Jā, sporta mašīnas ir dārgas, es neesmu tik ba-
gāts, lai nepirktu limuzīnus (smejas un es arī).

M. ..., jo no tiem tomēr var kaut ko atpakaļ dabūt. 
Labi, liels paldies, lai Tev veicas!

R. Paldies!

Mārcis Bauze-Krastiņš
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Viss turpinās ...
Garkalnes sieviešu biedrības „Mūsmājas” čaklās rokdarbnieces atkal piedalījās Starp-
tautiskajā Tekstilmākslas darbu izstādē Ķīpsalā 2014. gada 4.-6. aprīlī sadarbībā ar 
Latvijas Lauku Sieviešu Apvienību.

Aija Sisojeva ar   
tautiskajām zeķēm  
un cimdiem

Vija Bodniece ar  
saskaņotu krāsu   
salikumu zeķēm

Anita Ceriņa-Pakše
ar rotām

Bet Inita Korole piedalījās radošajās darbnīcās un visas kopā apguva papildus prasmes 
turpmākām idejām. Arī citas rokdarbnieces ada, tamborē, pērļo, dekupē traukus un 
dažādus priekšmetus, un gatavojas izstādēm.

GSB „Mūsmājas” vadītāja Iveta Valeine

Klubiņa „Strauts” seniori Zaķumuižas „Sapņu līcī”
11. maija rītā, kad arā vējoja paskarbais ziedonis klubiņa nūjotāji devās uz gleznaino Ropažu 
novada Zaķumuižas „ Sapņu līci”. Tur pulcējās dalībnieki no Ropažu novada, Skrīveriem, Āda-
žiem, Rīgas. Pasākums – interesants, labi noorganizēts. Mūsu nūjotāju starts – teicams! 

Sakām lielu paldies Zaķumuižas senioru vadītājai Silvijai Lietuvietei par uzaicinājumu piedalī-
ties pasākumā. 

Tas nu vairs nav jānoklusē:
Pavasaris mūsu pusē
Atgriezies pēc gada gara, 
Dieva darbus pie mums dara.

Dienā saulainā pa taku
Nūjotāji soļo cēli:
Ir tik vilinoši jauki
Panūjot, kad zaļo lauki.
 

Nūjotāju vārdā,
Pensionāru padomes priekšsēdētāja Ināra Reimane

Nūjotāji tālāk ietu,
Vējš, ja neuznestu lietu..
Joki nav, kad „Sapņu līcī”
Uzkrīt pile, otra, treša..

Bet, kad lietus stiprāk lija,
Sākās cita nūjošana.
Ceļa mērķis – vieta tāda, 
Kurā sausa paliek āda..

Romantisks detektīvs ar dzejas odziņām
Aprīļa beigās Upesciema Tautas bibliotēka 
aicināja savus lasītājus – detektīvromānu cienī-
tājus – uz tikšanos ar latviešu detektīvromānu 
rakstnieci, žurnālisti Daci Judinu un aktieri 
Andri Buli. 

Dace Judina ir strādājusi kā žurnāliste laik-
rakstos „Likuma Vārdā” un „Faktā”, no šī 
laika viņai arī ir „detektīviskais” skatījums uz 
pasauli. Savas atmiņas viņai uzticējis aizsaulē 
aizgājušais policijas ģenerālis Aloizs Blonskis. 
Arī tās noder rakstot detektīvstāstus, romānus. 
Rakstniecei nu jau iznākuši  5 romāni: „Tik 
vienkārši”, „Tase melnas kafijas”, „Dīvainais 
Līgovakars”, „Ziemas blūzs” un „Mēnesis pie 
jūras”. Šobrīd top sestais...

Rakstniece ar savu radošo komandu apceļo 
Latviju, tiekas ar lasītājiem. Kā detektīvs viņai 
šoreiz līdzi bija aktieris Andris Bulis, kurš lasīja 

romānu fragmentus, kā arī pastāstīja savu 
grāmatu lasītāja pieredzi. Detektīvnoskaņa 
tika „atšķaidīta” ar Andra dzeju, kura tikšanās 
dalībniekiem (īpaši dalībniecēm) ļoti patika.

Vakara gaitā noritēja dažāda veida detektīvkon-
kursi, kuros klātesošie varēja pārbaudīt savas 
zināšanas gan detektīvkino, gan pasaules un 
latviešu detektīvliteratūras jomā, kā arī uzzināt, 
cik „spics” ir viņa prāts. Uzvarētāji saņēma 
rakstnieces dāvinātās grāmatas un iekļuva 
kopīgajā fotogrāfijā.

Gribu pateikt paldies skolas administrācijai un 
tehniskajiem darbiniekiem (īpaši  Ilzei Briņķei, 
Edmundam Krampānam un Ievai Križevicai) 
par jauki sakārtotajām un laipni ierādītajām 
skolas telpām bibliotēkas pasākumam.

Upesciema bibliotekāre Iveta Pastare

Radošākās biznesa pasakas autors – Oskars Vīksna
Radošāko biznesa pasaku autori tika sumināti 
biznesa izglītības biedrības Junior Achievement 
– Young Enterprise Latvija organizētās Jauno 
uzņēmēju dienas 2014 ietvaros 7. maijā Latvijas 
Universitātes Lielajā aulā.

Kopvērtējumā 7.-9. klašu grupā jau otro gadu 
pēc kārtas uzvar Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolas audzēkņi. Pērn laurus plūca Aleksis 
Krallišs, bet šogad uzvarētājs ir 8. klases skolēns 
Oskars Vīksna (skolotāja-Ieva Križevica, kon-
sultants - Aldis Brediks), kurš izveidojis biznesa 
pasaku animācijas filmas veidā „Tumsas viesnī-
ca”. Uzvarētājs balvā saņēma jūras ceļojumu uz 
Stokholmu no Tallink Latvija.

Fragments no Oskara pasakas: “Kurmju dēlēns 
atgriezās mājās. Ģimene ēda vakariņas. Kurmju 
dēls izstāstīja savai ģimenei, ko bija dzirdējis. 
Tēvs gan nogrozīja galvu, jo bija ļoti piesardzīgs. 
Viņš domāja, ka nevajag neko mainīt, jo, paēduši 
jau, viņi ir. Taču bērni nelikās mierā. Arī viņi 
gribēja peļņu, kaut nezināja, kas tas ir. Viņi 

nolēma pieteikties īsajam biznesa apmācības 
kursam virszemē. Un tā viņi sāka mācīties.

Tagad kurmīšu ģimenei bija jāizdomā: kas būs 
viņu bizness, kāda ir viņu biznesa ideja? Visi 
domāja, ko varētu darīt, kas būtu tas, ar ko viņi 
varētu pelnīt lielo naudu. Paskatījušies apkārt 
nekas prāta nenāca. Un tad kurmju meita teica: 
„Mēs varētu izveidot kurmīšu viesnīcu „Tumsas 
viesnīca”. Mēs varētu iemītniekiem virs zemes 
parādīt, izrādīt kāda ir dzīve tumsā, mēs varētu 
izveidot viesnīcu, kur viņi varētu atpūsties.” Un 
ieteicās kurmju mamma: „Lieliska doma, tā 
varbūt viņi mūs iemīlēs un neliks indi mūsu ra-
kumos, nespridzinās mūs, bet gan sapratīs mūsu 
dzīvesveidu.” Savukārt dēls piemetināja: „Mēs 
varētu atvērt restorānu, kur būtu tikai saknītes, 
dārzenīši. Un to visu izgaršotu tumsā.”

Ideja bija gatava, vajadzēja tikai tagad domāt 
par logo, par to, ko tad piedāvāt, kā piedāvāt, 
kā uzrunāt virszemes iemītniekus. Visa kurmju 
ģimene ķērās pie darba.“
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Vīrišķības un izturības pārbaudījums jaunsargu mācībās „Edelweiss”
11.maijā, Garkalnes MVV un Berģu Ms jaunsargi 
-  Aleksandra Bobovka, Dāvis Liepiņš, Daniels La-
piņš, Dāvis Lapiņš, Raivis Traskovskis, Aleksandrs 
Čebakovs, Edgars Janušauskis, Edgars Kuharo-
noks, Roberts Malcenieks, Oskars Kalns, Eduards 
Kalns, Oskars Vītols, Markuss Krollišs un Invida 
Mauriņa - devās uz Zemessardzes 19.bataljona 
teritoriju „Līčos”, kur notika jaunsardzes lauku 
mācības. Mācību galvenais uzdevums bija teorē-
tiskajās nodarbībās apgūto zināšanu pielietošana 
praksē (orientēšanās lauku apvidū, dažādu šķēršļu 
pārvarēšana) un  fiziskās sagatavotības pārbaude. 
Mācību laikā jaunsargiem bija jāveic taktiski 
pareiza piekļūšana objektam, kurš nosacīti jāiz-
nīcina. Mācību laikā jaunsargiem bija jāparāda 
ne tikai sava fiziskā sagatavotība un izturība, bet 
sekmīgi uzdevumu varēja veikt tikai tie, kuri prata 
sadarboties komandā, palīdzēt saviem biedriem 
un atbalstīt tos, kuriem grūtības sagādāja kāda 
uzdevuma veikšana. 

Par jaunsargu lauku nometni Aleksandra Bobovka 
raksta: „Izbraucām no Garkalnes plkst.9.00, tad 
mēs atbraucām un mēs iepazināmies ar jaunsar-
giem no Upesciema skolas un mūsu instruktoriem. 
Kopā mēs bijā 14 jaunsargi. Mēs uzkrāsojām sejas 
ar speciālām krāsām, un mums iedeva ieročus, 
tad sadalījāmies 2 grupās, katrai grupai bija savs 
instruktors. Tad mums izskaidroja uzdevumu -  
parādīja, kā izskatās objekts, kurš ir jāuzspridzina. 
Ar mašīnu mūs aizveda uz Zemessardzes 19.batal-
jonu, kas atrodas 8 km no objekta.

Mana grupa izstrādāja plānu, un mēs devāmies 
uz mežu izpildīt savu uzdevumu. Pa mežu mums 
bija jāpārvietojas tā, lai neviens mūs neredzētu, 
arī mūsu skolotājs Ziedonis. Kad bijām mežā, tad 
redzējām skolotāju 3 reizes, bet viņš mūs nepa-
manīja. Vēl redzējām vienu cilvēku ar suni, kurš, 
ieraugot mūs, ļoti nobijās. 

Savu uzdevumu veicām laikā un uzspridzinājām 
objektu.   Atnācām uz bāzi, nolikām ieročus un 

nostājāmies ierindā, tad mums pakaļ atbrauca 
mašīna un mūs, visus 14 cilvēkus, aizveda 2 km no 
nometnes vietas. Mūs atveda pie upes, kur mūsu 
uzdevums bija atrast drošāko vietu upē (braslu) un 
ar virves palīdzību šķērsot to. Upes platums bija 
12 m. 

Šķērsojot upi, sākumā nelikās, ka ir auksts, bet pēc 
šāviena gaisā mums bija jānoguļas upē un tad pa-
lika pavisam auksts. Pēc tam mums līdz nometnes 
vietai bija jāaizstumj automašīna, jo tā bija salūzu-
si. Grūtākais bija pirms nonākšanas nometnē, jo 
mašīnu nācās stumt pret kalnu. Šis uzdevums bija 
jāveic 20 min. laikā, pretējā gadījumā pusdienas 
mēs nebūtu dabūjuši, tās „uzspridzinātu ienaid-
nieks”. Mēs, protams, paspējām laikā un paēdām. 
Un pusdienas bija ļoti garšīgas! 

Tad sākās visgrūtākais – mūsu uzdevums bija 
noskriet 5 apļus apkārt dīķim, kurš ir 5x lielāks 
par mūsu skolas sporta laukumu, pie tam daļa 
distances bija jāveic pa ūdeni. Godīgi sakot, pirmā 
apļa beigās es domāju, ka nomiršu, bet saņēmos 
un veicu visu uzdevumu. Kad bijām ūdenī, tad 
atkal atskanēja šāviens un mums bija jānoguļas. Pa 
ūdeni iet bija ļoti grūti, jo tur bija dūņaina apakša, 
bet vēl grūtāk bija tikt ārā no ūdens. 

Tad atnācām uz bāzi, pārģērbāmies un sākām tīrīt 
ieročus. Gaidot skolas busiņu, man bija auksti. Šī 
diena bija grūta, bet man ļoti patika. Man patika 
manas grupas uzdevumi, un es nekad neko tādu 
nebiju darījusi. Es neko tādu nekad nebiju darījusi, 
bet sen gribēju izmēģināt savus spēkus un pār-
baudīt savu izturību. Man patīk šādi uzdevumi un 
aktivitātes. Gaidu nākamo nometni!”

Jaunsargi savu uzdevumu paveica godam. Šāda 
lauku nometne Garkalnes novada jaunsardzei noti-
ka pirmo reizi. Domāju, ka tie, kuri piedalījās, pie-
rādīja savu fizisko sagatavotību, izturību, vīrišķību 
un, galvenais, kolektīva garu, kurš tik nepieciešams 
saskarsmē skolā un dzīvē. 

Tie jaunsargi, kuri vislabāk izpildīja uzdotos uzde-
vumus, kā arī parādīja labāku fizisko sagatavotību, 
saņēma īpašu atšķirības zīmi „Edelweiss”, kuru 
ir tiesīgi nēsāt pie lauku formas cepures kreisās 
malas. Šādu zīmi labākajiem jaunsargiem - Ro-
bertam Malceniekam, Dāvim Liepiņam, Edgaram 
Janušauskim, Dāvim Lapiņam, Daniēlam Lapi-
ņam, Aleksandrai Bobovkai, Oskaram Kalnam un 
Eduardam Kalnam -piešķīra jaunsargu instruktors 
Z. Ločmelis personīgi. Pārējiem jaunsargiem ir uz 
ko tiekties. 

Tā kā jaunsargiem šāda veida aktivitātes ir ļoti ne-
pieciešamas, tad šādas lauku nometnes tiks rīkotas 
regulāri, jo, pateicoties Garkalnes novada Domes 

atbalstam, visi jaunsargi ir saņēmuši formas tērpus 
un deaktīvos ieročus  (ieroči, kurus vairs nelieto kā 
kaujas ieročus). Turpmāk apmācību process tiks 
maksimāli pietuvināts Latvijas bruņoto spēku un 
NATO apmācību standartiem, kuri ietver arī šādas 
lauku mācības.

Paldies Garkalnes novada Domei, Zemessardzes 
19.bataljona komandierim majoram A.Veteram, 
Garkalnes MVV  un jaunsargu vecākiem par 
sapratni un sniegto atbalstu nometnes sekmīgai 
realizācijai 

Ziedonis Ločmelis, 
Garkalnes novada jaunsargu instruktors

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas kolektīvs 
jau rudens sākumā sāka gatavoties Latvijas des-
mitgadei, kā iestājusies Eiropas Savienībā. Neilgi 
pirms Eiropas dienas svinībām skolā atgriezās 
gandrīz gadu izceļojušās izstādes – radošo darbu 
„Dziesmu un Deju svētku apdare”, fotoizstāde „Es 
– Eiropas Savienībā” –, kas pabija Rīgas Igau-
ņu pamatskolā, k/c „Berģi” (Garkalnes novada 
Domē), Vangažu pilsētas bibliotēkā (Inčukalna 
novads), Rīgas 63.vidusskolā. Tomēr ne tikai 
mūsu audzēkņu darbi un skolēni viesojas citās 
izglītības un kultūras iestādēs, bet arī pie mums 
dodas viesi.

Berģu Mūzikas un mākslas pamatskola piedalījās 
akcijā „Atpakaļ uz skolu”, kuras laikā – 6.maijā – 
skolā uz tikšanos ar 6.-9.klases skolēniem ieradās 
Veiko Spolītis (nozares padomnieks Ārlietu mi-
nistrijā, Eiropas Parlamenta vēlēšanu kandidāts), 
kurš no sava skatupunkta un pieredzes atskatījās 
uz to, kā Latvijas iedzīvotāju dzīve ir mainījusies 
pēdējo desmit gadu laikā, kas šajā laikā nozīmīgs 
paveikts, kā arī izteica savas nākotnes prognozes.

Ārlietu ministrijas diplomāti par godu Eiropas 
dienai no  30. aprīļa līdz 15. maijam piedalās 
ikgadējā akcijā „Atpakaļ uz skolu”, kas Latvijā  
tiek rīkota kopš 2008. gada. Diplomāti apmeklēja 
skolas Rīgā, Vecumniekos, Daugmalē, Līgatnē, 
Jūrmalā, Kārsavā, Ludzā un Valmierā. Šogad 
akcijas laikā uzmanība tika īpaši pievērsta šādām 
aktualitātēm: Latvijas 10 gadi  Eiropas Savienībā, 
Eiropas Parlamenta vēlēšanas, Rīga – Eiropas kul-

tūras  galvaspilsēta, kā arī nākamgad gaidāmajai 
Latvijas prezidentūrai ES Padomē.*

Sava veida prognozes un atskatu uz to, kā Latvijai 
sokas Eiropas Savienībā, 1.-9.klašu skolēni izteica 
vizuālās mākslas stundās, zīmējot radošos darbus. 
Zīmējumi, kuri piedalījās arī konkursā „Latvijai 
Eiropas Savienībā – 10”, vēl ir skatāmi skolas 
2.stāva gaitenī. 

Savukārt no 22. aprīļa līdz 8.maijam 5.-9.klašu 
skolēni klašu stundās un mājās gatavojās Eiropas 
Komisijas pārstāvniecības Latvijā sagatavotajam 
„Eiropas eksāmenam”**. Skolēni aplūkoja jautā-
jumus par Eiropas Savienības vēsturi, paplašinā-
šanās gaitu, eirozonas izveidi un paplašināšanos, 
Latvijas dalību Eiropas Savienībā, jauniešu 
iespējām u.c. nozīmīgām tēmām. Savas zināšanas 
jaunieši varēja pārbaudīt 9.maijā – Eiropas dienā 
–, kad kārtoja interneta tiešsaistē eksāmenu. Pēc 
eksāmena veikšanas skolēni tika atzīti par Eiropas 
ekspertiem, saņemot e-pastos diplomus. Arī 
zīmējumu konkursa „Latvijai Eiropas Savienī-
bā – 10”un citu konkursu, olimpiāžu, projektu 
dalībnieki, kas čakli piedalījušies ar ļoti labiem vai 
pat izciliem panākumiem, tika 9.maijā sumināti 
skolas Rīta aplī.

Ieva Križevica
*http://www.esia.gov.lv/news/svinam-eiropas-dienu-visa-
latvija
**http://esmaja.lv/eiropas-eksamens/skolenus-un-citus-
interesentus-aicina-kartot-eiropas-eksamenu

Langstiņi–Upesciems–Berģi sakopti

Lielās Talkas aizsākumi meklējami 2002.gadā, kad 
Vita Jaunzeme dibināja vides un izglītības projektu 
„Pēdas”, kura galvenais mērķis bija panākt attieksmes 
maiņu pret sevi un savu apkārtni šī vārda visplašā-
kajā nozīmē – savu PLANĒTU. Pa pēdai katru gadu 
tiek satīrīta tuvākā apkārtne, ciems, novads, Latvija. 
Arī Berģu Mūzikas un mākslas pamatskolas (toreiz 
gan vēl Berģu pamatskolas) skolēni atsaucās manam 
aicinājuma talkot kopā ar citu skolu jauniešiem, kad 
kopīgiem spēkiem sakopām Pierīgas apkārtni, piemē-
ram, Dreiliņus, Berģus. Toreiz ne skola, ne novads 
nebija gatavi „rakņāties” citu atstātās drazās, sakopt 
izgāzto būvgružu vietas, savākt narkomānu vietās 
atstātās šļirces u.c., nebija viegli pārliecināt ne skolas 
vadību, ne vecākus, ne Domi, ka arī jaunieši jāiesaista 
vides sakopšanā. Paldies, pirmajiem skolas talkotā-
jiem-jauniešiem (nu jau skolas absolventiem), kas 
noticēja idejai, kas bija gatavi pārmaiņām.

Nu jau gandrīz 10 gadus Berģu Mūzikas un mākslas 
pamatskolā notiek Lielā talka, kad tiek sakopts ne 
tikai skolas pagalms un apkārtne, bet arī novada 
teritorija – Upesciems, Langstiņi, Berģi. Sakopšanas 
talkā nu jau iesaistās ne tikai interesentu grupa, bet 
visi skolas skolēni, pedagogi, skolas darbinieki, arī 
čaklākie vecāki un pirmsskolas audzēkņi. Arī šis gads 
nebija izņēmums.

25.aprīlī skolas direktore I.Briņķe atklāja skolas Lielo 
Talku ar vēlējumu: „Kaut mazāk būtu vācamu drazu! 
Kaut vairāk tukšu maisu un tīrākas ceļa malas!” Sa-
vukārt skolas saimniecības daļas vadītājs E.Krampāns 
veica drošības instruktāžu, lai, talkojot ceļa malās, 
tiktu ievēroti CSDD noteikumi, lai drazu piepildītos 
maisus liktu vienkopus un aiztaisītu tos ar speciāli 

iestrādātām auklām. Kad skolēniem tika izdalīti dar-
ba cimdi un sarkani maisi, varēja 5.-8.klašu skolēni 
doties pa izstrādātiem maršrutiem (pa Elenburgas 
ielu virzienā līdz Pleskavas šosejai; pa Skolas ielu 
uz Berģiem; pa Ziedu ielu, Karpu ielu uz Berģiem), 
lai sakoptu tuvāko apkārtni, lai pašiem vasarā kājas 
būtu veselas un velosipēdu riepas necaurdurtas. 
Savukārt 1.-4.klašu skolēni, mūzikai skanot skolas 
pagalmā, iesaistījās Ekoskolas programmas vadītājas 
B.Maskoļūnas rīkotajā akcijā „Apģērbsim kokus!”, 
lai pievērstu uzmanību Garkalnes novada Domes 
pārsteidzīgam lēmumam, kad nelaikā tika apzāģēti 
skolas teritorijas apkārtnē esošie koki (vairums no 
tiem bērzi) un ļāva tiem vairākas nedēļas sulot jeb 
„noasiņot” skolēnu, vecāku, skolas darbinieku acu 
priekšā (lai arī skola Domē iesniedza iesniegumu 
par minēto situāciju ar lūgumu paskaidrot notikušo, 
atbildi skola joprojām nav saņēmusi). Akcijā jaunāko 
klašu skolēni bija aicināti no otrreiz lietojamiem 
materiāliem apģērbt kokus, radot krāsainas instalā-
cijas skolas pagalmā, kas radīja interesi arī 5.-8.klašu 
skolēnos, kas ieradās pēc labi padarīta darba (gandrīz 
200 pielasītu sarkano maisu ar pudelēm, skārda 
bundžām, 14 kurpju pāriem, čipšu pakām, stiklu 
lauskām, elektroierīcēm u.c.) uz kopīgu pikniku 
skolas pagalmā. 

Paldies 1.-4.klašu audzinātājiem un skolēniem par 
atsaucību un radošumu akcijā „Apģērbsim kokus!”, 
vecāko klašu skolēniem par čaklo talkošanu, mūsu 
Ekoskolas programmas vadītājai-koordinatorei 
B.Maskoļūnai, skolas saimniecības daļas vadītājam, 
talkas koordinatoram un DJ E.Krampānam, SIA 
„Līče” un skolas pavārītēm!

Ieva Križevica

Latvijai Eiropas Savienībā - 10



18. maijā norisinājās grandiozs sporta pasākums –
Nordea Rīgas maratons, kas pulcēja vairāk kā 20 
tūkstošus dalībnieku no 58 pasaules valstīm.

Ar augsti paceltām galvām un gaišu skatu nākotnē 
starta pozīcijas ieņēma arī Garkalnes novada 
komanda, kuras sastāvā ietilpa Garkalnes novada 
sociālā dienesta, būvvaldes, skolu, pirmsskolas 
izglītības iestāžu darbinieki, kā arī Garkalnes boksa 
kluba pārstāvji, kuri savus spēkus mēroja 5 km un 
10 km distancēs. 

Kas gan būtu komanda bez sava logotipa, tādēļ 
Garkalnes novada skolās tika izsludināts konkurss 
komandas krekla dizainam, kurā, pēc vērtēša-
nas komisijas lēmuma, uzvaras laurus plūca divi 
Garkalnes mākslu un vispārizglītojošās vidus-
skolas audzēkņi. Sadaļā LOGO par labāko tika 
atzīts Kaspars Matuļonis, savukārt, sadaļā MOTO 
vērtēšanas komisijas simpātijas izpelnījās un par 
uzvarētāju kļuva Renāte Grudule.

Jāteic, ka neiztikām bez kuriozām situācijām, proti, 
5 km distance, milzīgā dalībnieku skaita dēļ, tika 
sadalīta 2 startos, kur Garkalnes skrējējiem tika 
paredzēts starts 2. grupā, taču pārlieku dedzīgu 
citu komandu pārstāvju dēļ 2. starta lente tika 
pārrauta un abām grupām bija jāstartē vienlaicīgi. 

Garkalne Nordea maratonā 2014
Tas ievērojami apgrūtināja komandas startu, līdz ar 
to mūsu komandas skrējēju rezultātam pievienoja 
dažas minūtes, lai gan – ko nu par to. Galvenais 
jau ir piedalīties un mūsu komanda šo uzdevumu 
paveica godam un ar smaidu uz lūpām, uzrādot 
teicamu rezultātu!

Lielais PALDIES visiem komandas dalībnie-
kiem kuri ar pašaizliedzību un atdevi pārstāvēja 
Garkalnes godu.

5 km distancē: Jurijs Gladčenko (uzrādīja vislabā-
ko rezultātu 5 km distancē), Maija Bajaruniene, 
Katrīna Smilga, Ilze Smilga, Maruta Smudze, Iveta 
Kaupuža, Patriks Tarvīds, Eva Zorģe, Svetlana Re-
inika, Liene Rolanda, Arita Berga, Rolands Rullis, 
Mārtiņš Ķuzis, Roberts Bajaruns, Lonija Pauliņa, 
Baiba Daha, Māris Brokāns.
10 km distancē: Zelma Brezinska un Kaspars 
Neilands.

Jau sen esi domājis uzsākt veselīgu dzīvesveidu, bet 
tā arī nav izdevies īstenot savu ieceri? Atmet visas 
liekās domas un sāc jau no šodienas – ar vieglu 
vakara skrējienu pēc darba. Kas zina... varbūt pēc 
gada tiksimies uz maratona trases Nordea 2015.

Māris Brokāns

Ādažu novada dome sadarbībā ar Pierīgas Bērnu 
un jauniešu sporta skolu (PBJSS) 1. maijā aizsākusi 
jauku, sportisku tradīciju – krosa stafešu skrējienu 
apkārt Vējupei. Trases kopējais garums bija 3090 
metru, kas sastāvēja no pieciem vidēji 600 m gariem 
posmiem. Visi posmi komandām bija jāpieveic piecu 
dalībnieku sastāvā.

Spītējot lietum un vējam, uz sacensībām bija sapul-
cējušās 26 komandas – 19 bērnu un jauniešu un 7 
pieaugušo komandas, kas startēja četrās bērnu un di-
vās pieaugušo vecumu grupās. Visvairāk dalībnieku 
bija tieši no Ādažiem – Pierīgas Bērnu un jauniešu 
sporta skolas, sporta klubiem, vecāku komandām, 
dažādām organizācijām un iestādēm. Kopā – 20 
komandas. No Carnikavas – četras, bet Rīgas – divas 
komandas. “E” grupā (2005 g. dzimušie un jaunāki) 
pirmo vietu ieguva PBJSS futbola komanda “Ādažu 
futbols 2”, otro – hokeja klubs “Sāga” no Rīgas, trešo 
– PBJSS “Ādažu futbols  1”, “D” grupā (2003.–2004. 
g. dzimušie) pirmajā vietā PBJSS basketbola pārstāvji 
“Ā Banda” no Ādažiem, otrajā – Latvijas Bērnu un 
jauniešu sporta asociācijas komanda “Bērnu sports 
2” no Carnikavas, trešajā PBJSS jauktā komanda 
“5 sprinteri” no Ādažiem, “C” grupā (2001.–2002. 
g. dzimušie) uzvarēja Ādažu futbola klubs “Junio-
ri”, otrajā vietā palika LBJSA “Bērnu sports 3” no 

Carnikavas, trešajā – PBJSS grieķu-romiešu cīņas 
komanda “Cīkstoņi 1”. “B” grupā (1999.–2000. g. 
dzimušie) triumfēja FGK “Sāc” no Ādažiem, otrie 
– PBJSS peldētāju komanda “Ātrās bultas” (Ādaži), 
trešie – PBJSS džudo komanda “Bites matos” (Ādaži, 
Carnikava).

Pieaugušo grupā (1984.–1997. g. dzimušie) pirmajā 
vietā Ādažu pašvaldības policijas komanda “Policijas 
modrā acs”, otrajā – PBJSS grieķu-romiešu cīņas ko-
manda “Cīkstoņi 4”, pieaugušo grupā, kuri dzimuši 
no 1973.–1983. gadam, pirmajā vietā Ādažu paš-
valdības policijas komanda “Policijas modrā acs 2”, 
otrajā – LBJSA “Bērnu sports vecāki” no Carnikavas, 
trešajā – Ādažu riteņbraucēju klubs “Ādaži Velo”.

Sandra Krūma, sacensību galvenā tiesnese

1.maijā krosa stafešu skrējienā apkārt Vējupei 
Ādažos piedalījās apvienotā Policijas komanda- „Po-
licijas modrā acs”, kura startēja divās vecuma grupās. 
Abās vecuma grupās komanda ieguva pirmo vietu. 
Komanda izsaka sirnīgu pateicību Garkalnes pašval-
dības policijas inspektorei Aijai Brokai par izcīnīto 
pirmo vietu krosa stafešu skrējienā.
 
Ādažu pašvaldības policijas priekšnieks O.Feldmanis
www.adazi.lv

Aijai Brokai pirmā vieta krosa stafešu skrējienā

No šī gada 1. jūnija – algas nodokļa grā-
matiņa visiem tikai elektroniskā formā
Valsts ieņēmumu dienests (turpmāk - VID) informē, 
ka no 2014. gada 1. jūnija visiem nodokļu maksātājiem 
algas nodokļa grāmatiņa būs tikai elektroniskā formā 
un gan pašai personai, gan tās darba devējam tā būs 
pieejama, izmantojot VID Elektroniskās deklarēšanas 
sistēmu (turpmāk – EDS). Līdz 2014.gada 1.jūnijam 
papīra formātā izsniegtās algas nodokļa grāmatiņas pēc 
2014. gada 1. jūnija vairs nebūs derīgas un izmanto-
jamas. Algas nodokļa grāmatiņa papīra formātā, kas 
paliek darba devēja vai citas institūcijas īpašumā, ir 
jāglabā 75 gadus, savukārt tās, kas ir fiziskās personas 
rīcībā – piecus gadus.

Personām, kurām līdz 2014. gada 1. jūnijam jau ir 
izsniegta algas nodokļa grāmatiņa papīra formā, tā 
automātiski tiks aizstāta ar elektronisko algas nodokļa 
grāmatiņu. Savukārt, ja tām personām (arī nepilngadī-
gajām), kurām līdz 2014. gada 1.jūnijam nebūs izsniegta 
algas nodokļa grāmatiņa papīra formā, būs nepiecieša-
ma algas nodokļa grāmatiņa, tad personai par to jāie-
sniedz iesniegums VID un vienas dienas laikā personai 
tiks izveidota elektroniskā algas nodokļa grāmatiņa.

Tāpat no 2014. gada 1. jūnija, lai pieslēgtos EDS, vairs 
nebūs jāslēdz līgums ar VID, bet kļūt par EDS lietotāju 
varēs, izmantojot portāla www.latvija.lv piedāvātos 
autentifikācijas līdzekļus (internetbankas lietotājvārdu 
un paroli), Pilsonības un migrācijas pārvaldes izsniegto 
eID viedkarti vai VAS „Latvijas Valsts radio un televī-
zijas centra” izsniegto elektronisko paraksta viedkarti 
(e-parakstu).

Elektroniskās algas nodokļa grāmatiņas ieviešana 
nozīmē to, ka no 2014. gada 1. jūnija gan juridiskas 
personas (darba devēji), gan fiziskas personas (darba 
ņēmēji, saimnieciskās darbības veicēji) algas nodokļa 
grāmatiņā ietverto informāciju varēs aplūkot elektro-
niskā formā un arī nepieciešamos ierakstus un izmaiņas 
tajā varēs veikt elektroniskā formā. 

Vēršam uzmanību, ka līdz ar elektroniskās algas 
nodokļa grāmatiņas ieviešanu fiziskām personām būs 
gan jauni pienākumi, gan jaunas iespējas pašām veikt 
ierakstus un izmaiņas savā elektroniskajā algas nodokļa 
grāmatiņā. 

Kale kāposts jeb veselīga alternatīva ierastajām salātu lapām
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Kale kāpostiem jeb lapu kāpostiem ir vairākas šķir-
nes, taču Latvijā visbiežāk nopērkami lillā un tumši 
zaļi kāposti ar krokotām lapām. Tie ir vitamīniem, 
minerālvielām un šķiedrvielām bagāti, tāpēc iekļaujot 
ikdienas uzturā kale kāpostu, stiprināsiet kaulus, sirdi un 
asinsvadu sistēmu. Turklāt šajos kāpostos ir zems kaloriju 
daudzums un augsts šķiedrvielu līmenis. 

Visātrākais un veselīgākais veids, kā maltītē iekļaut kale 
kāpostu, ir pagatavojot tos svaigos salātos, taču jāatceras, 
ka kale kāpostam ir izmantojamas tikai lapas. Šis kāposts 
lieliski garšos kopā ar tomātiem, lociņiem, ķiplokiem, 
riekstiem, baziliku, seleriju, pētersīļiem, svaigo sieru, kā 
arī svaigi spiestās sulās. Lai rosinātu idejas, kā dažādot 
ikdienas maltītes, Rimi veselīgas ēšanas kustības Aikāgar-
šo šefpavārs Normunds Baranovskis piedāvā trīs ātri un 
viegli pagatavojamas kale kāpostu receptes. 

KALE KĀPOSTA PESTO 

Pagatavošanas laiks: 5 minūtes
Porcija: 4 cilvēkiem

Nepieciešams:
• Kale kāposts – 100 g
• Olīveļļa – 70 ml
• Laims – 1 gab.
• Cietais siers – 1 ēdamk.
 
Pagatavošana:
1. Sarīvē sieru, apgrauzdē Indijas riekstus
2. Visas sastāvdaļas liec blendera krūzē un samal
3. Ja vēlies, lai pesto būtu biezāks, eļļu pievieno pēc iespējas 
mazāk
4. Pēc nepieciešamības, garšai pievieno laima sulu, ja vēlies, lai 
pesto būtu asāks, pievieno čili piparu

KALE KĀPOSTA CĒZARS AR LASI
Pagatavošanas laiks: 15 minūtes
Porcija: 4 cilvēkiem

Nepieciešams:
• Kale kāposts – 1 pac. (200 g)
• Ķiršu tomāti – 250 g
• Laša fileja – 250 g

Cēzara mērcei
• Olas dzeltenumi – 2 gab.
• Eļļa – 200 ml
• Dijon pilngr. sinepes – 1 tējk.
• Ķiploks – 1 daiva

Pagatavošana:
1. Gatavo Cēzara mērci – ar putojamo slotiņu samaisi olu dzelte-
numus un lēnām lej klāt eļļu, maisi kamēr masa kļūst bieza
2. Mērcei pievieno sakapātus anšovus, ķiploku, sāli, piparus, 
citrona sulu, sinepes un sieru. Ja mērce ir pārāk bieza, nedaudz 
pievieno ūdeni
3. Gabaliņos sagriez laša fileju un apbrūnini sviestā, pievieno sāli 
un piparus
4. Mērci sajauc ar sagrieztu kale kāpostu un kārto uz šķīvjiem, 
pievieno lasi, uz pusēm pārgrieztus ķiršu tomātiņus un pa virsu 
pārkaisi rīvētu sieru

KALE KĀPOSTA ENERĢIJAS ZIBSNIS
Pagatavošana laiks: 5 minūtes
Porciju skaits: 2 cilvēkiem

Nepieciešams:
• Ananāss – 1/2 gab.
• Garais gurķis– 1/2 gab.
• Kale kāposts – 1/2 gab.

Pagatavošana:
1. Noskalo augļus un dārzeņus, nomizo ananāsu un citronu 
2. Pirmo izspied kāposta sulu, tad pārējās,
3. Visu samaisi un dzer ar baudu.

• Ķiploks – 1 daiviņa
• Indijas rieksti – 2 ēdamk.
• Medus – ½ tējk.
• Sāls, pipari – pēc garšas

• Sviests – 1 ēdamk.
• Rīvēts cietais siers – 50 g

• Citrona sula – 1 ēdamk.
• Anšovi – 1 gab.
• Rīvēts cietais siers  – 2 ēdamk.
• Sāls, pipari – pēc garšas

• Ābols – 1 gab.
• Citrons – 1 gab.
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Garkalnes novada  
dzimtsarakstu nodaļā 

Jautājiet zvērinātam notāram
Nolūkā nodrošināt Jūsu, mūsu novada iedzīvotāju, informētību par visiem Jums būtis-
kajiem jautājumiem, sākot no 2013. gada novembra Jums ir iespēja uzdot zvērinātam 
notāram Jums interesējošus jautājumus par dažādām juridiskām tēmām (par nekusta-
mo īpašumu iegūšanu un atsavināšanu, dažāda veida civiltiesisku līgumu noslēgšanu, 
mantojuma lietu vešanu, laulāto mantisko attiecību noregulēšanu un bezstrīdus laulības 
šķiršanas procesu un par jebkuriem citiem zvērinātu notāru kompetencē ietilpstošiem 
tematiem).

Gaidīsim Jūsu jautājumus līdz katra mēneša 1. datumam, lai sadarbībā ar zvērinā-
tiem notāriem nodrošinātu Jūs ar pilnvērtīgām zināšanām par Jūsu tiesību un tiesis-
ko interešu aizsardzību: notars@garkalne.lv

Sveicam
jubilārus!

reģistrēta dzimšana:
Valters Zips 01.05.2014.

Hanna Amēlija Romanovska 29.04.2014.
Daniels Piškailo 03.05.2014.
Kristaps Biezais 14.05.2014.

reģistrēja laulību:
Maksims Zakerničnijs un Oksana Kozlovska

Vītauts Juška un Liliāna Džigure

reģistrēta miršana:
Jānis Ainis Gerstdorfs  06.07.1929. - 06.05.2014.

Lidija Mjaisāne  01.12.1924. -21.05.2014.

. . Tur burvīgā gaismā viss zaigo un laistās,
Ik skaņa tur dziesmās un saskaņās saistās;
Pār pļavām, pār mežiem tur meitenes līgo,
No kalna uz kalnu jāņugunis spīgo;
Visapkārt kā noslēpums drūmi guļ sils;
Tur glāžu kalns mirgo, tur ūdens pils;
Iz niedoļa nāras saldsērīgi smejas,
Un mēnesnīcā tur laumas vij dejas;
Bez saulītes vakarā bāri tur dzied,
Tie bargu kungu gaitās iet . . .
Bet melnā čūska maļ jūrā miltus,
Tos jāēd būs tiem, kam vara un viltus;
Tur karā jāj bāliņš – aust asiņains rīts,
Pret ienaidniekiem ass zobens trīts,
Tad augšā kāps pilskalns iz senseniem laikiem,
Iz simtgadu miega caur dūmiem un tvaikiem.
Dies saulīte atkal trīskrāsaina:
Drīz zila, drīz zaļa, drīz sarkana.
                                                          Rainis

Paziņojums par detālplānojuma grozījumu projekta 
apstiprināšanu Upesciemā

(detālplānojums „Padebeši” atrodas starp Padebešu un Irbenāju ielām)

Garkalnes novada Domes 2014.gada 29.aprīļa sēdē (Protokols 
Nr.7,5.§) apstiprināja detālplānojuma „Padebeši” grozījumu projektu.
Ar detālplānojuma grozījumu projektu var iepazīties www.garkalne.
lv vai Garkalnes novada būvvaldē apmeklētāju pieņemšanas laikā: 
pirmdienās no plkst. 11.00 līdz 19.00, ceturtdienās no plkst. 9.00 līdz 
17.00. Informācijai t.67800915.

Paziņojums par detālplānojuma apstiprināšanu 
Langstiņu ciemā

(detālplānojuma teritorija atrodas pie Elenburgas un Krievupes ielu krustojuma)

Garkalnes novada Dome 2014.gada 29.aprīļa sēdē apstiprināja 
detālplānojumu zemes vienībai „Silarāji”, kadastra Nr.8060-007-0173, 
kadastra apzīmējums 8060-007-0173 (Protokols Nr.7,8.§).
Ar detālplānojumu var iepazīties interneta vietnē www.garkalne.lv 
 vai Garkalnes novada būvvaldē apmeklētāju pieņemšanas laikā: 
pirmdienās no plkst. 11.00 līdz 19.00, ceturtdienās no plkst. 9.00 līdz 
17.00. Informācijai t.67800915.

Paziņojums par detālplānojuma grozījumu projekta 
apstiprināšanu Berģu ciemā

(detālplānojuma „Lilitas” teritorija atrodas starp Stirnu, Zaķu un Briežu ielām)

Garkalnes novada Domes 2014.gada 29.aprīļa sēdē (Protokols 
Nr.7,6.§) apstiprināja detālplānojuma „„Lilitas” grozījumu projektu.
Ar detālplānojuma grozījumu projektu var iepazīties www.garkalne.
lv vai Garkalnes novada būvvaldē apmeklētāju pieņemšanas laikā: 
pirmdienās no plkst. 11.00 līdz 19.00, ceturtdienās no plkst. 9.00 līdz 
17.00. Informācijai t.67800915.

Pēc aprīlī notikušās Siguldas koru apriņķa sadziedāšanās, kur koristi koncertā atrādīja gatavību Pasaules koru 
olimpiādei, kas norisināsies no 9. līdz 19.jūlijam, kori turpina intensīvu darbu, lai pieslīpētu konkursa program-
mu.  Visi interesanti ir mīļi aicināti uz jauktā kora „Pa Saulei” vokālās pedagoģes Margaritas Dudčakas eksāmena 
koncertu 6. jūnijā plkst.19, Rīgas Vecajā Sv. Ģertrūdes baznīcā , kurā piedalīsies jauktais koris „Pa Saulei”, kā arī 
LU jauktais koris „Juventus” un tiks izpildīta latviešu komponistu koru mūzika. 

„Pa Saulei” aicina arī  izbaudīt koncertuzvedumu, Jāņu nakts mistēriju „Lec Saulīte”, kas no 21.-22.jūnijam 
norisināsies Mežaparka lielajā estrādē pulcējot aptuveni 2500 dalībnieku, to skaitā gan dejotājus, koristus, pūtēju 
orķestrus, folkloras kopas, kas kopā centīsies uzburt tradicionālo Jāņu nakts svinību stāstu! Tiekamies koncertos!

Garkalnes jauktais koris „Pa Saulei” aicina uz koncertiem!Projekts “Ētika virtuālajā vidē”
Virtuālā vide ir radīta, lai atvieglotu cilvēka 
dzīvi, paplašinātu tās iespējas, taču, aplūkojot 
pēdējo gadu virtuālās tendences, neviļus ro-
das jautājums – vai tiešām atvieglo? Atvieg-
lo!... bet tikai tad, ja to lieto pareizi, saprotot 
tās nozīmi, sniegtās iespējas, kā arī izprotot 
un paredzot iespējamos riskus.

Virtuālajā vidē ir jābūt savām normām un 
robežām, kuru pārkāpšana signalizē par 
iespējamiem draudiem citu virtuālās vides 
lietotāju emocionālajam komfortam un dro-
šībai, citiem vārdiem – ir jābūt detalizētiem 
standartiem, pēc kuriem ir nosakāms, vai pret 
cilvēku ir vērsta virtuāla vardarbība.

Kurā sabiedrības daļā virtuālās vardarbības 
risks ir visaugstākais? Viennozīmīgi – tie ir 
skolas vecuma bērni – grupa, kas vienlaikus 
atzīstama arī kā visneaizsargātākā sabiedrības 
daļa. Daudzu vecāku nostāja šajā jautāju-
mā ir sekojoša: “Jā, mans bērns pēc datora 
lietošanas dažkārt ir ļoti nervozs, kaut kas 
nav kārtībā, bet lai nu paliek – ierobežosim 
datora lietošanas ilgumu dienā vai aizliegsim 
lietot datoru kādu laiku vispār, pievērsim acis 
uz problēmu un gan jau pāries.” Jā, reizēm 
tiešām tas nostrādā un problēma pāriet pati 
no sevis. Bet... ja nu problēma tomēr nepāriet 
ilgākā laika periodā? Der atcerēties, ka ilgs-
toša un tā sauktā “ielaista” gadījuma risinā-
šanas ceļš ir krietni grūtāks par tādu, kas tiek 
risināts nekavējoties. 

Ņemot vērā to, ka Latvijā bez moderno 
saziņas līdzekļu lietošanas nav iedomājama 
neviena skolas vecuma bērna dzīve, ikvienam 
no šiem bērniem ir jāzina, ar kādiem riskiem 

iespējams saskarties virtuālajā vidē, kā tie 
izpaužas un kā sevi pasargāt – par to ir jārunā 
tieši un detalizēti un tas ir jādara tur, kur šī 
problēma ir ar visaugstāko risku un kur bērns 
to tiešām dzirdēs – par to ir jārunā skolā, 
integrējot kursu “Ētika virtuālajā vidē” skolas 
mācību programmā.

Par pamatu ņemot zinātniskā darba ietvaros 
gūtos datus, Garkalnes novadā šobrīd tiek 
īstenots projekts, kura mērķis ir izveidot 
mācību video materiālus par virtuālās vardar-
bības veidiem, – kas ir daļa no programmas 
“Ētika virtuālajā vidē”. Dalību projektā ir 
ņēmuši septiņi Berģu Mūzikas un māks-
las pamatskolas audzēkņi: Jana Vainovska, 
Una Adamoviča, Amanda Bergmane, Santa 
Kalnsberga, Sintija Riekstiņa, Andris Upma-
lis, Kristers Seņko. Projekta gaitā rotaļu un 
radošu aktivitāšu veidā bērni apgūst virtuā-
lās vardarbības teorētiskos aspektus, mācās 
analizēt virtuālās vardarbības situācijas un 
no sniegtās informācijas radīt savu virtuālās 
vardarbības scenāriju, plānojot to risināšanas 
un risku mazināšanas iespējas. Rezumējot – 
bērni mācās mācīties, analizēt, kā arī radīt. 
Īpašu vērtību šim pasākumam piešķir tas, ka 
projekta nobeigumā video materiālu scenāriju 
tapšanā piedalās paši bērni un tajos atveido 
lomas.

Projekta “Ētika virtuālajā vidē” īstenošana ir 
sākusies šī gada februāra mēnesī un to plānots 
pabeigt jūnijā. Lai pacietība un mērķtiecība ir 
sabiedrotais visiem projekta dalībniekiem!

Sociālā dienesta darbinieks 
Māris Brokāns
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